
 
     Seniorrådet                                           Beslutningsprotokol nr. 3   
 
________________________________________________________________________________  
 
Dato: 23.03.2017   Kl: 10.00 – 12.00    Sted: Lokale 620  
 
________________________________________________________________________________  
 
Deltagere:      Seniorrådet, Mona Nederby Larsen, Janni Sadolin Hougaard 
 
 
 
Fraværende:  Ingen 
 
________________________________________________________________________________  
 
 
 

                                                            DAGSORDEN 
 
 
 

1. Velfærdsdirektør Annemarie Schou Zacho-Broe kommer og hilser på 

2. Godkendelse af dagsorden 

3. Godkendelse af referat (Aksel har rettelse vedr. artikel om hans optræden) 

4. Status P-Avisen 

5. Nyt fra Rådets medlemmer 

6. Regnskab Seniorrådet v/Jørgen 

7. Valg til Tilgængelighedsudvalget 

8. Valg til Tilsynsudvalget 

9. Sager til Social- og Omsorgsudvalget v/Mona:  

1. Regnskab 2016 og Spar/lån 2016/2017, Social og Omsorgsudvalget  

2. Orienteringssag. Kommunale tilsyn på plejecentre i 2016 

3. Orienteringssag. Anvendelse af Servicelovens §§ 125-129 – Plejen 2016  

4. Forsikring af frivillige i kommunalt regi – ny lovgivning 

5. Klagesager sendt til Ankestyrelsen 2016  

6. Ansøgning om støtte til afholdelse af Garderfestival 2017 – 6. Juli Garden  

7. Støtte fra Værdighedspuljen 2017 – pulje til skabelse af stærke sociale fællesskaber 

for ældre  

8. Analyse og indledende drøftelser vedrørende behovet for plejeboliger  

9. Orienteringssag. Risikobaserede sundhedsfaglige tilsyn 



 

 

10. Venteliste til pleje- og dagcentre 

1. Orientering v/ Jan Kargo 

11. Senere indkomne sager 

12. Eventuelt                                

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

REFERAT 
 
 
Punkt 1. Velfærdsdirektør Annemarie Schou Zacho-Broe kommer og hilser på 

Annemarie hilste på Seniorrådet og præsenterede sig selv. Seniorrådet og Annemarie drøftede 

derefter forskellige emner som Sundhedshus og nyt plejecenter. Borgermøde vedr. Sundhedshus 

bliver den 26. april kl. 17-19.  

 

Da Seniorrådet snakkede med Susanne Eilersen om Sundhedshuset, var der snak om, at Seniorrådet 

skulle være med som arrangør af Borgermødet. Annemarie har efter mødet undersøgt det og det er 

aftalt, at Seniorrådet inviteres til mødet og at de tænkes ind i den følgegruppe, der nedsættes 

efterfølgende, men det er kommunen, der står som arrangør på selve mødet. 

  

Punkt 2. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

Punkt 3. Godkendelse af referat (Aksel har rettelse vedr. artikel om hans optræden) 

Korrektion vedr. Aksels optræden. Arrangementet var den 9. februar og ikke der, hvor artiklen var i 

Elbobladet. 

  

Punkt 4. Status P-Avisen 

Der er deadline for næste udgave af Pensionistavisen den 29. marts. Avisen udkommer den 27. – 

28. april.  

 

Vedr. distributionen ved PostNord var der ved sidste udgivelse problemer med manglende levering. 

Status denne her gang er, at der er 283 adresser, hvor der pt. ikke er match. Flemming og Janni 

arbejder på en løsning omkring dem. 

 

Den 22. marts var der møde i bestyrelsen, hvor enkelte forbedringer blev foreslået. Flemming 

Larsen fortsætter som ansvarshavende redaktør og Jørgen Munk Hansen som kasserer. 

 

Den 15. marts var der i Melfart Posten en annonce fra Middelfart kommune vedr. de forskellige 

former for kørselsordninger, der findes ved dem. Seniorrådet kunne godt tænke sig, at der kom en 

lignende annonce i Pensionistavisen vedr. kørselsordningerne i Fredericia Kommune. Mona tager 

forespørgslen med tilbage.  



Punkt 5. Nyt fra Rådets medlemmer 

Birthe vil gerne have Ipad, Ipaden er til låns og skal afleveres ved ophør. Janni sørger for bestilling. 

 

Aksel har deltaget i den stiftende generalforsamling på ”Vores Fredericia Teater”, hvor vedtægter 

blev godkendt og der blev valgt en meget kompetent bestyrelse. 

 

Grethe har deltaget i møde i Bibliotekets brugerråd den 7.februar. 

 

Hele Seniorrådet var den 22. februar i Middelfart, hvor de deltog i Danske Ældreråds temadag om 

tilsyn. 

 

Seniorrådet har modtaget indbydelse til indvielse af tilbygningen på Tavlhøj. Seniorrådet deltager 

med nogle medlemmer af rådet. 

 

Punkt 6. Regnskab Seniorrådet v/Jørgen 

Jørgen gennemgik regnskab for Pensionistavisen og Seniorrådets ”egen” kasse.  

 

Vedr. driften af Seniorrådet, som ligger under Mona, plejer Jørgen også at lave et regnskab for det, 

men da Seniorrådsvalget også har været afholdt af denne konto, så har det i år ikke været helt så 

nemt at opstille dette regnskab. Det kan dog oplyses, at det oprindelige budget var på 163.000. 

Dertil kom 60.000 i spar/lån for 2015 og ca. 25.000 kr. fra en kasse, som Seniorrådet har haft og 

nedlagt. Vedr. regnskab for 2016 så bliver der lagt op til, at der overføres 82.000 via spar/lån til 

2017. Driften for 2016 er i balance. Fremover forelægges udtræk fra Økonomisystemet kvartalvis til 

Seniorrådet, så de kan følge med i driften. 

 

Punkt 7. Valg til Tilgængelighedsudvalget 

Følgende blev valgt; Jan, Grethe, Finn-Rudolf. Grethe blev valgt som tovholder 

 

Punkt 8. Valg til Tilsynsudvalget 

Følgende blev valgt: Jan, Aksel og Finn-Rudolf. Aksel blev valgt som tovholder 

 

 

 

 



Punkt 9. Sager til Social- og Omsorgsudvalget v/Mona:  

Punkt 9.1. Regnskab 2016 og Spar/lån 2016/2017, Social og Omsorgsudvalget  

Mona redegjorde for sagen og Seniorrådet konstaterer, at regnskabet ser godt ud og følger Plejens 

indstilling.  

 

Punkt 9.2. Orienteringssag. Kommunale tilsyn på plejecentre i 2016 

Seniorrådet synes overordnet, at det er fine rapporter, men påpegede, at der flere steder i 

rapporterne fremgår, at både borger og personale udtrykker, at der er meget travlt og det opfordrer 

Seniorrådet til, at der bliver fokuseret på. 

 

Punkt 9.3. Orienteringssag. Anvendelse af Servicelovens §§ 125-129 – Plejen 2016  

Mona redegjorde kort for sagen, og Seniorrådet tog den til efterretning. 

 

Punkt 9.4. Forsikring af frivillige i kommunalt regi – ny lovgivning 

Seniorrådet er glade for, at lovgivningen er kommet og håber, at udvalget arbejder videre med det. 

 

Punkt 9.5. Klagesager sendt til Ankestyrelsen 2016  

Mona redegjorde kort for sagen, og Seniorrådet tog den til efterretning. 

 

Punkt 9.6. Ansøgning om støtte til afholdelse af Garderfestival 2017 – 6. Juli Garden  

Seniorrådet følger Plejens indstilling.  

 

Punkt 9.7 Støtte fra Værdighedspuljen 2017 – pulje til skabelse af stærke sociale fællesskaber 

for ældre  

Mona redegjorde kort for sagen, og Seniorrådet opfordrede til, at der blev gjort noget mere for at 

reklamere for puljen. 

 

Punkt 9.8. Analyse og indledende drøftelser vedrørende behovet for plejeboliger  

Mona redegjorde kort for sagen, og Seniorrådet følger indstillingen. 

 

Punkt 9.9. Orienteringssag. Risikobaserede sundhedsfaglige tilsyn 

Mona redegjorde kort for sagen, og Seniorrådet tog den til efterretning. 

 

 



Punkt 10. Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt 10.1. Orientering v/ Jan Kargo 

Ventelisten ser lidt bedre ud end den plejer, men Seniorrådet mener, at der stadig er behov for flere 

plejehjemspladser.  

 

Der er 34 på venteliste, - af dem har 14 et aktiv tilbud. 22 personer har ikke fået tilbud inden for 

garantiperioden heraf er 8 med et aktivt tilbud og 7 har ikke specielle ønsker. Det er derfor reelt 7, 

som er omfattet af plejeboliggarantien. 

 

Punkt 11. Senere indkomne sager 

Ingen 

 

Punkt 12. Eventuelt  

Ikke noget                              

 


